
Bezwaar tegen Limburgs Offensief Stikstof. 

 

Geachte heer/mevrouw 

 

Nadat wij er op waren gewezen dat dit voorstel met pakket aan stikstofmaatregelen op tafel ligt 

hebben wij dit LOS. Zoals jullie het dan noemen doorgenomen. Als je dit stuk leest dan gaan je 

nekharen overeind staan. Het zorgt ervoor dat er geen enkele normale agrarische activiteit die 

economisch haalbaar is meer overblijft in Limburg. Alleen voor een paar wensnatuurparkbeheerders 

is nog plek. Dit kan toch niet de bedoeling zijn. Dit gaat de agrarische sector economisch enorm 

schaden. Ook de innovatiekracht van de sector zal compleet verdwijnen. Als de sector te klein wordt 

door zulke slopende maatregelen. 

Wij zitten door dit voorstel met ons agrarisch bedrijf helemaal knel. Voor zo ver we dat al niet zaten 

door alle mislukte ingrepen in de Maria en deurnesche peel van de afgelopen 30 jaar. En het afnemen 

van onze nertsenhouderij. Den haag beloofde dat Overheden zouden zich na het gedwongen moeten 

stoppen, meedenkend zouden opstellen om een nieuwe toekomst te ontplooien voor de locaties van 

ons als houders. Maar het tegendeel is waar gebleken.   

Ons bedrijf met een huiskavel van in totaal  ongeveer 60ha en al onze gebouwen liggen tegen de peel 

in de groen blauwe mantel. Hier telen we al jaren blauw bessen  de oudste struiken dateren van 

1976, en verbouwen we akker- en vollegrondsgroentegewassen. Dit doen we niet alleen op onze 

huiskavel maar ook op vele pacht en ruilpercelen in het gebied rondom de peel. Vanwege de grote 

van de percelen en de goede vruchtbare gronden. Deze samenwerkingen hebben we in afgelopen 

jaren opgebouwd.  Om dit te kunnen doen moeten we zoals nu beschikken over goed water uit 

putten of oppervlakte. Ook is gewasbescherming gewoon noodzakelijk. Zonder kunnen we 

gewoonweg niet. Ook biologisch kan niet zonder gewasbeschermingsmiddelen . (al zijn deze van 

groene komaf, deze kunnen nog erger zijn dan chemische middelen) lees eens het boek van Simon 

Rozendaal (chemicus en wetenschapsjournalist) Paniek om niets. Beter nog nodig hem eens uit voor 

een lezing op het provinciehuis. 

Ook is voldoende bemesting heel belangrijk, dus ipv. Minder bemesten zouden we juist meer moeten 

geven om aan de behoefte van gewassen te kunnen voldoen. Je ziet de laatste jaren steeds meer 

tekorten ontstaan in gewassen.  

Deze maatregelen zijn onwerkbaar en gaan niet bijdragen aan het herstellen /behouden van de 

natuur. Het zorgt alleen maar voor schades en ellende bij bedrijven in deze gebieden. Onze woningen 

en gebouwen zijn al van alle kanten aan het scheuren door het gestuntel met grondwaterstanden en 

peilopzet in de maria en deurnesche peel. Woonhuis schade €250.000,-gebouwen €80.000. Ook 

hebben we gigantische schades doordat teelten verzuipen, omdat door deze ingrepen in het verleden 

het watersysteem de afvoer niet meer aan kan.  

12 ha bessenstruiken  compleet verzopen en staan er ook niet meer! meer dan 1miljoen euro schade 

14 ha bleekselderij compleet verzopen na een dag regen van 30 mm niet eens heel extreem. Maar 

gebiedsbeheerder van waterschap peel en maas was op vakantie dus sluizen bleven dicht. En sloten 

uitmaaien dat kent men tegenwoordig niet meer. Schade ruim €200.000 



6 ha bloemkool, en sperziebonen door vernatting van grauwveen komen tienduizenden ganzen (ook 

exoten), zich volvreten met onze gewassen en schijten alles hier en boven de peel weer uit. 

(stikstofprobleem 1) doe daar eerst eens wat aan.  

6 ha bloemkool ook compleet verzopen 30% geoogst schade ruim €150.000. 

Wie gaat ons deze schades vergoeden ? 

Een aantal jaar geleden zijn we met de teelt van vollegrondsgroente begonnen om weer een nieuw 

toekomstperspectief te hebben voor een deel van het bedrijf. en we tijd hadden om andere 

vergunningen te krijgen voor onze locatie die voorheen een gemengd bedrijf met een 

nertsenhouderij en blauwe bessen teelt was. Want onze nertsenhouderij was ons leven dat hebben 

jullie overheden ons ook al afgepakt. Nou denk je dan dat je weer vooruit kunt met een nieuwe 

vergunning (vleesvee) en ons teeltbedrijf. En dan komt dit weer. Moeten jullie alles afpakken? 

Wij zijn een familiebedrijf waarin 2 broers met hun ouders het bedrijf runnen. Wij zijn boer en willen 

dat ook blijven, daar werken en strijden we iedere dag heel hard voor.  

Ook zitten wij bij het overleg met de werkgroep Dorperpeel bij jullie bekend als het goed is. Hier 

wordt iedere keer door provincie en waterschap gezegd dat er voor het gebied waar wij zitten geen 

doelen zijn voor nieuwe of meer natuur. Dan is het toch wel erg raar om te lezen in dit stuk dat er 

toch uitbreiding voor natuur nodig is. 

Ook is het volstrekt niet meer van deze tijd om voor stikstof reductie en depositie 

modelberekeningen nog van Aerius uit te gaan zeker omdat we allemaal weten dat dit model niet 

goed functioneert  hier zijn vele onderzoeken naar gedaan en die zijn ook bekend tenzij je die niet 

wilt lezen dan valt het niet mee om ervan op de hoogte te zijn. Andere verdwijnen weer in de 

doofpot  dat heet selectief shoppen. Kortweg Aerius is niet geschikt! Of steken de overheden liever 

de kop in het zand en blijven we hiermee aanmodderen en met geld strooien zonder enig effect. 

Kortom jarenlang 30% afgeroomd op basis van onjuiste aannames en berekeningen. Dit is eigenlijk 

diefstal van productiecapaciteit van bedrijven. 

Dan nog het water, dit komt nooit onder de norm als het al boven de normen het land binnenkomt en 

dan door alle riool overstorten nog eens bevuilt wordt. Wordt er überhaupt ook naar het 

rottingsproces van bomen, planten en struiken in natuurgebieden waar vernat wordt gekeken wat 

hier allemaal bij vrijkomt aan mineralen. Wij wel, het water in de Mariapeel wordt bemonsterd om te 

kijken wat erin zit. 

Dit hele pakket aan maatregelen zorgt voor een onwerkbare situatie voor vele bedrijven waaronder 

het onze! rondom deze N2000 gebieden.. 

Wij hebben hier een mooi bedrijf opgebouwd binnen 3 generaties en hopelijk kunnen een vierde en 

of meerdere generatie dit voorzetten na ons. Dit willen we niet door onkunde of door oneerlijk beleid 

laten afbreken, onze zorgen zijn daarom heel erg groot. 

 

Familie de Kleijne (handje gezond). 

 

 


